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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 3 ad B17 om forbud mod 
import og salg af illegalt træ, stillet af Folketingets Miljø- og Planlæg-
ningsudvalg. 
 
Spørgsmål nr. 3:  
Vil ministeren kommentere henvendelsen af 22/2-06 fra Nepenthes, jf. B 17 
- bilag 4? 
 
Svar 
Jeg mener, i lighed med Nepenthes, at der er behov for lovgivning, der kan 
bremse handlen med illegalt træ i Danmark og EU. De to eksempler, 
Nephentes nævner, understreger i mine øjne dette behov. 
 
Derfor støttede Danmark også vedtagelsen af EU-forordningen om en 
FLEGT-licensordning for import af træ til Det Europæiske Fællesskab, som 
blev vedtaget i 2005 og trådte i kraft den 30. december 2005. Ordningen 
bliver operationel i forhold til frivilligt medvirkende partnerlande og vil blive 
gennemført i henhold til aftale med disse, efterhånden som partnerskabsaf-
taler bliver indgået og de fornødne administrative systemer og kontrolord-
ninger bliver etableret i EU og de medvirkende eksportlande.  
 
Nepenthes omtaler ikke denne ordning. Jeg er opmærksom på, at ordnin-
gens rækkevidde vil afhænge af, hvor mange lande der tilslutter sig, ligesom 
ordningen rummer nogle svagheder. Derfor støtter Danmark, at Kommissio-
nen leverer en analyse af mulighederne for yderligere regulering, og jeg vil, 
som nævnt i svaret til spørgsmål 2, afvente analysen fra Kommissionen, før 
jeg fastlægger min holdning til sådan yderligere regulering. Uanset udfaldet 
heraf, så mener jeg, at licensordningen med de tilhørende partnerskabsafta-
ler vil være et vigtigt bidrag til opbremsning af handlen med illegalt træ i EU, 
herunder også i Danmark. 
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